
‘s-Hertogenbosch Zuid

Maandverslag jaargang 14 nr.8 AUGUSTUS 2023 1/3

De 1e werkdag van deze maand -2 augustus- 
was het regenachtig. Er waren daarom twijfels 
om te komen werken. Maar het klopte wat de 
buienradar voorspelde en het werd deze mid-
dag droog. Bij de ingang achter het 

publicatiebord is er een klein tuintje waar-
omheen een soort hekje stond. Dat is door 
lieden die zich verveelde enige tijd geleden 
vernield. Nu hadden we boomstammen naar 
voren gebracht om opgeruimd te worden. 
Daar zijn er een paar van gebruikt om langs 
het tuintje te leggen om te verhinderen dat 
daar doorheen gelopen wordt. Er zijn paaltjes 
langs geslagen om wegrollen te voorkomen. 
Nu maar hopen dat ze met rust gelaten 
worden. 
Over vandalisme gesproken. Sinds we de 
bankjes hebben weggehaald is er nauwelijks 
nog vandalisme in het park. Ook ligt er 
nergens rommel. Blijkbaar houden de stad-
se jongetjes en meisjes er niet van om in het 
gras te zitten?! 

Een paar jaar geleden zijn er een stuk of twin-
tig Esdoorns in het park verwijderd omdat er 
teveel stonden en daarom te weinig licht was. 
Nu zijn er op de overgebleven stronken weer 
nieuwe scheuten opgekomen. Ze zijn al 2,5 

cm dik en soms 3 meter hoog. Het werd dus 
tijd om die af te snoeien anders hebben we 
straks weer teveel boom en te weinig licht in 



het park. Het is nog lang niet klaar, maar we 
zijn er op tijd bij.   
We zijn op 9 augustus weer verder gegaan 
met opgeschoten Esdoorn verwijderen er 
is nog immers genoeg. Deze keer ook de wat 
dikkere boompjes zodat de zaag er aan te pas 
moest komen. Als er dan zo’ n boompje om-
gaat wordt het direct een stuk lichter door al 
het blad dat dan wegvalt en het licht tegen-
houdt. Trouwens het omzagen is niet zoveel 
werk, maar daarna alle takken en het blad 
opruimen is 4x zoveel!! We maken dus goede 
vorderingen met Esdoorn verwijderen en zo 
onderhouden we het park zodat er een even-
wicht blijft tussen wat er groeit.    
 
Omdat het vakantietijd is waren we op 
16 augustus maar met 6 vrijwilligers. Het was 
droog weer en daarom is zijn we de graspaden 
rond en naar de vijver gaan maaien en dat 
was hoog tijd. Er kwamen 4 volle kruiwagens 
gras vanaf. We zagen ook Blauwe knoop 
tijdens het maaien. Aanvankelijk groeide die 
op de Heideheuvel maar nu is het zich aan het 
verspreiden op open plekken in het park. 

Ook zijn we verder gegaan met de wildgroei 
van de Esdoorn. Rein had een paar stevige 
exemplaren ontdekt waar de zaag in moest. 
Het lukte om ze zodanig te laten vallen dat ze 
niet in andere bomen terechtkwamen. Als een 
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boom blijft hangen in een andere boom is ie er 
niet makkelijk uit te krijgen. 
Natuurlijk kwam er weer veel blad en takken 
van af dus moesten we aanpakken om het 
opgeruimd te krijgen. Weer een beetje meer 
licht in het park !! 

Op woensdag 23 augustus zijn we verder 
gegaan met jonge Esdoorn verwijderen nu 
langs het Bospad. We hebben daar flink wat 
uitgroei afgeknipt en afgezaagd zodat het daar 
ook weer wat lichter geworden is. De takken 
en boompjes liggen langs de plas. Die gaat 
Peter later in de schoeiing verwerken zodat 
deze wat steviger wordt. Het hele oude bord 
met Heempark op het hek is er afgehaald. 
Daar wordt een nieuwe voor gemaakt. Dat 
houten bord is net zo oud als het park: ruim 
60 jaar!!  In de bestuursvergadering hadden 
we besloten dat het bord “Honden aan-
gelijnd“ dat in de publicatiekast staat aan het 

hek moet komen voor de duidelijkheid. Dat wil-
de Nico doen maar de bevestigingsmiddelen 
waren onvindbaar in de container. Daarom had 
Nico bij Praxis het een en ander gekocht om 
het bord op te hangen. Hij had daar zo’n zin 
dat hij op vrijdag naar het park is gegaan om 
het op te hangen. Een geweldig initiatief. Hope-
lijk blijft het bord nog lang onbeschadigd han-
gen. En geven we een nog beter signaal af aan 
de hondenbezitters. 

De laatste werkmiddag van deze maand 30 
augustus zijn we weer verder gegaan met uit-
gelopen Esdoorn verwijderen. Nu er blad aanzit 
zijn ze makkelijk te herkennen. De uitlopers tot 
een stamdikte van 3 cm zijn af te knippen dus 
dat schoot lekker op. Rein is met de spuitbus 
rode verf rond geweest om Esdoorns te 
merken die er nog teveel in het park staan. 

Die laten we straks in de winter via de 
gemeente door een professioneel bedrijf 
omzagen. Van de hele dikke bomen moeten 
we afblijven. Langs de oever aan de noordkant 
staan ook teveel Esdoorns maar die laten we 
staan omdat de wortels de oever stevigheid 
geven. Tussen de oude Hulstbomen stond er 
een dode Hulstboom die met de handzaag 
om te zagen was. Dat was zo gebeurd maar 
met de vele zijtakken was het toch even werk 
om alles op te ruimen. Nu hebben de andere 
Hulstbomen wat meer ruimte gekregen. We 
hebben ook hier en daar Braam verwijderd en 
opkomende Abeel afgeknipt. Die groeit nogal 
snel dus moeten we er op tijd bij zijn anders 
komt er teveel wildgroei van die boom.  
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